
2022 Bestyrelsens beretning. 
 
På bestyrelsens vegne, har jeg fået fornøjelsen at aflægge beretningen for et begivenhedsrigt og 
udfordrende 2022 i Samsø Golfklub. Men også starten på en periode, hvor vi fik mulighed for at bruge tiden 
på at se lidt længere frem end blot på det enkelte år 2022. 
 
Lad mig starte med at sige at 2022 har været endnu et rigtig godt år for Samsø Golf Klub – og vi står endnu 
bedre sted end vi turde håbe!  
 
Overordnet er vi sandsynligvis kommet på den anden side af Covid-19, selvom vi lige startede året med 
”lidt nedlukning” i januar og februar måned. Herefter udviklede året sig mere almindeligt som før Covid-19. 
Dog må vi sige at trenden fra årene 2020 og 2021 fortsatte igennem 2022, dog ikke helt på samme 
økonomiske niveau, men alligevel ganske fint – Samsø Golf klub kom rigtig godt igennem, som man kunne 
se af årets 2022’s regnskab.  
 
Ved generalforsamlingen i marts måned 2022 kom der 3 nye medlemmer med i bestyrelsesarbejdet - 
nemlig Jacob Sørensen som blev valgt ind til bestyrelsen og vi fik 2 nye suppleanter, nemlig Søren Meincke 
og Bo Frandsen. Efter konstitueringen af bestyrelsen, hvor nye og gamle medlemmer lige har skulle finde 
sig til rette de foranliggende opgaver, startede årets arbejde. 
 
Året i bestyrelsen 
 
Med Covid-19 erfaringerne fra 2020/2021 i hukommelsen og gik bestyrelsen noget mere fortrøstningsfuldt 
ind i året 2022, med de allerede igangsatte idéer og rammer for nye måder at arbejde på i Samsø Golfklub.  
 
I løbet af 2021 fik vi lagt grundlaget for en del nye ændringer i Samsø Golfklub, som bestyrelsen mere eller 
mindre var blevet tvungen til at ændre på – det være sig på den administrative side og på personale siden -
og det skulle så stå sin prøve i det nye år 2022: 
 

1) Med ansættelse af Stig Helm-Petersen som chefgreenkeeper midt i 2021, så skulle Stig sammen 
med de øvrige greenkeepere – Carsten, Svenne, Michael og Hans – i gang med at planlægge en hel 
sæson og udnytte Stig mange års erfaringer med at drive/udvikle et golfbaneanlæg, og påbegynde 
med implementere/optimere driften af vores baneanlæg.  
 

2) Ligeledes skulle vores ”eget bogholderi” stå sin prøve med ansættelsen af Mai som bogholder og få 
etableret funktionen (igen) i samarbejde med Pia og vores kasserer Morten Larsen. 

 
3) Vores idé om skabe et mere sammenhængende service-/kvalitet-løft af administration/kontor- 

funktionen og betjeningen af alle vores medlemmer og gæster i forbindelse med golfshoppen. Og 
alt det der følger med, når vi har mere end 1800 medlemmer og mere end 5500 gæste-spillere. 
Herunder at få Anne rigtig i gang og få udnyttet hendes kvaliteter, så Pia kunne blive aflastet til 
andre opgaver. 

 
Hertil kommer at bestyrelsen påbegyndte arbejdet på en mere ”langsigtet udvikling” af Samsø Golfklub – 
Hvor skal Samsø Golfklub være i 2025 - et løbende strategiarbejde, og det første skridt af dette arbejde har 
vi kaldt Vision 2025. 
 
Vi har igangsat arbejdet for at skabe en oversigt for de kommende 3-5 år investeringer i Samsø Golf Klub, så 
bestyrelsens kan få et arbejdsredskab til prioritere de enkelte indsatsområderne, når (og hvis) 
driftsresultaterne følger med og tillader dette. Vi tror på at Samsø Golf Klub skal investere i fremtiden – 



både når vi taler om vores bygninger, maskinpark og baneanlægget – men også at udvikle af vores 
indtægtsside og optimere vores udgiftsside, indenfor alle tænkelige forhold.  
Med den generelle udvikling indenfor Golf turismen og Golf sporten i mente, så er Samsø Golfklub 
åbenbart placeret mere gunstigt i denne udvikling end mange andre golfklubber – og det vil bestyrelsen 
arbejde endnu mere fokuseret på at udnytte – derfor Vision 2025: 
 
Fundamentet for alt vores arbejde i bestyrelsen, tager sit udgangspunkt i vores vedtægters § 2, nemlig: 
Det er klubbens formål at skabe gode muligheder for, at medlemmerne kan dyrke golf, og  
med udgangspunkt i fællesskabet og det sociale liv i klubben at udbrede kendskabet til golfsporten.  
Klubben skal i henhold til lejeaftale med Samsø Kommune drive en golfbane.  
Klubbens opgave er at stå for de til en golfklub hørende idrætslige aktiviteter  
og sørge for, at de hertil hørende faciliteter findes, således at klubbens medlemmer  
og gæster kan udøve golfspillet under de bedst mulige forhold. 
 
Vi har derfor sat en målsætning for vores Vision 2025, som består af 3 hovedpunkter: 

1) Indtægtsgrundlag skal komme fra ”2-2-2” (kontingent-greenfee-øvrige indtægter) 
2) Omkostningsgrundlag ”Driftsniveau fastholdes frem til og med 2025” (Minimere risiko for 

uforudsete udgifter) 
3) Styring redskab er ”50/50” (Egen finansiering - Egenkapital i forhold den samlede gæld) 
 

Med udgangspunkt i vedtægternes §2 at sikre de bedst mulige forhold for at Samsø Golfklubs medlemmer 
og gæster kan udøve golfspillet på Samsø. Formålet er at gøre det endnu mere attraktivt at udøve 
golfspillet i/på Samsø Golfklubs bane-anlæg og faciliteter, så Medlemmer, Gæster og Samarbejdspartnere: 

1) Oplever at der sker et løbende vedligehold/opdatering af Bane-anlæg, så spillere på alle niveauer 
udfordres i deres golf spil. 

2) Oplever at der sker et løbende løft i kvalitet- og serviceniveau før, under og efter besøget i klubben 
3) Oplever at et partnerskab med SGK er med til at udvikle samarbejdspartners egen ”virkelighed” og 

udvikle SGKs fundament for fremtiden.  
Når man besøger Samsø Golfklub hvert år, så skal kunne se at der er sket noget nyt – det kan være små 
og/eller store tiltag - så man får lyst til at komme igen!  
 
Grundlaget for vores strategi er baseret på indsamlet idéer og tanker for hvad der skal til for at opfylde 
formål med Vision 2025 

• Løbende samlet ønsker/stillet spørgsmål/ modtaget kommentarer fra Medlemmer, Gæster, 
Medarbejdere, Naboer, Samarbejdspartner, etc. igennem de seneste 24 måneder. 

• Bearbejdet alle input sammen med alle vores udvalg og den samlede personalegruppe i 
fællesmøder, hvor der er lavet en foreløbig prioritering af alle indkommende idéer. 

• Efterfølgende fået sat økonomi på alle idéer og fået dannet et overblik, så der efterfølgende kan 
prioriteres. 

•  
Bestyrelsen prioriteret alle idéer ud fra følgende forudsætninger: 

• En investering der er nødvendigt i forhold til at holde den nu værende kvalitet af Bane-anlæg 
• En investering der kan være med til at reducere en udgift. 
• En investering der kan være med til at øge en fremtidig indtægt. 
• Afskrivninger på investeringer skal forsætte uændret – bygninger 20 år/maskiner 5 år/Bane 1 år 

 
Bestyrelsen har fået skabt et arbejdsredskab, som vi fremadrettet kan bruge som grundlag for kommende 
initiativer, som kan opfylde vores målsætning. Alt sammen præsenteret på et medlemsmøde d. 19. januar 
2023. 



Udover de 4 nævnte områder, så har bestyrelsen og diverse udvalg også arbejdet med alle de ”almindelige 
problemstillinger/opgaver” som vi gerne skulle løse for at få sæsonen for vores medlemmer og for alle 
vores besøgende, til en god sæson – masser udfordrende golfspil, socialt og hyggeligt samvær, 
aktiviteter/events til at understøtte klublivet i Samsø Golfklub. 
 
I det store hele, så synes jeg at vi er lykkedes rigtig god med at få indfriet forventningerne til de igangsatte 
initiativer – der har selvfølgelig været udfordringer på vejen – men der er skabt et godt fundament som vi 
kan arbejde videre med. Der er jo altid noget der skal blive bedre og men vi er kommet godt ”fra start”! Og 
det er virkelig en fornøjelse at se hvor godt klubbens personale har samarbejdet omkring opgaverne 
igennem året indenfor de enkelte områder. 
 
I forbindelse med aflæggelse af vores årsregnskab for 2022 sammen med vores nye revisor Deloitte Aarhus, 
er vores bogholderi-funktion virkelig blevet ”tryk-prøvet”…! Og jeg kan bare sige at opgaven bare er løst på 
allerbedste vis, selvom der har været udfordringer med udarbejdelse af den endelige årsrapport.  
 
Derfor en stor tak til alle ansatte for indsatsen i 2022: Pia, Mai, Anne, Mie, Stig, Svenne, Carsten, Michael, 
Hans, Mette og Jesper. I den forbindelse vil jeg gerne lige nævne vores kasserer Morten Larsen, som har 
virkelig taget del i arbejdet, med at sikre implementeringen af vores nye bogholderi funktion. 
Tak til Dig, Morten. 
 
Økonomisk status 
Uden at gå ned i detaljerne i regnskabet (som fremlægges senere), så lad mig lige givet oversigts billede på 
hvor fint et regnskab vi har for året 2022 og dermed status pr 31 december 2022: 
 
I løbet af 2022 har vi foretaget investeringer for ca. 1,6 mill. – Nye maskiner, Nyt tag på vores klubhus, 
Renoveret bunkere på banen, Byt booking anlæg, etc. – Alle investeringer er taget over driften i 2022,  
 
Det skal lige bemærkes at det samlede investeringsniveau ikke påvirker driftsresultatet 1:1 i 2023, men kun 
med ca. kr. 400.000. 
 
Der er opnået et årsresultat på kr. 53.000 og dermed en vækst på 2% på den samlede EK, og med en 
yderligere hensættelse på kr. 100.000 til hensættelsesfond og som så udgør kr. 1.200.000 pr 31 december 
2022. 
 
Indtægtssiden kan man kort beskriv som Kontingent – 2,0 mill. (udsolgt), 1,7 mill. (5500 gæstespillere) og 
1,9 mill. (øvrige indtægter) – så der er stykke vej frem til opfyldelse af vores økonomiske pejlemærke. 
 
Så samlet set kan man sige, at hvis udfordrende år giver resultater som i 2020 og 2021 og 2022, så skal vi 
bare have flere af dem – det har vi bare fået et stærkt fundment af for de kommende år. 
 
Økonomisk fremtiden 
Hvis så ser ind i 2023, så arbejder vi stadigvæk med en mere forsigtig budgetlægning og forventer ikke helt 
de samme indtægtsniveauer som 2022, men lad os nu se… 
 
Vi har igangsat en løbende strategi proces – Vision 2025 - for udvikling af Samsø Golfklub indenfor de 
rammer vi nu en gang har her på Samsø – en måde at arbejde med prioriteringer af vores økonomiske 
ressourcer. 

• Det tvinger os til at se frem i tiden og holde fokus på det målbare 
• Vi har fokus på omkostningsniveau gennem at minimere risiko for uforudsete stigninger i 

driften.  



• Med udgangen af 2025 har vi en maskinpark der ikke ældre end 4 år og det kan 
fastholdes i fremtiden. 

• Det vil være muligt at reducere vores driftsudgifter for Elektricitet, vedligeholdelse 
af maskinpark, etc. 

• Der er igangsat løbende forbedringer på bane-anlægget i forhold til overflade vand 
• Igangsat løbende opdatering af selve bane-designet og dermed spillet på anlægget. 
• Vi fremtidssikrer vand til vores bane-anlæg, da vandforbruget er øget kraftigt de sidste år. 
• Vi får mulighed for at arbejde med vores driftsbesparelse til at investere i fremtidige 

indtægter 
• Udvikle/øge nye indtjeningsmuligheder, såsom det igangsatte Junior arbejdet, 

udvikling af golfkursus aktiviteter gennem opdateret trænings faciliteter, tiltrække 
nye mulige samarbejdspartnere/events, udvikle vores service i forhold til catering, 
etc. 

 
Hvor er vi nu her d. 1. marts 2023? 
Indtægtssiden – er foran budget, 

1) Så kan vi allerede nu se at vi har mere 1800 medlemmer – så indtægtsloftet er nået. Det betyder 
ikke at vi ikke optager yderligere flex-medlemmer, men kun alle andre medlemmers typer. 

2) Vi har allerede med reserveringer af gæstende-grupper for mere end 1100 spillere 
3) Der er kommet bookinger på vores golf-kurser. 

Udgiftssiden – er i budget, 
1) Vi har igangsat mange at de planlagte investeringer jf. vision 2025. 

 
Derudover er der igangsat en del nye tiltag, som inden længe vil blive synlige for alle medlemmer, gæster 
og samarbejdspartner – med det formål at gøre det bare lidt bedre hele tiden og synligt! Det drejer sig 
blandt andet om 

1) Vi arbejder med at udvikle flere nye tiltag med vores trænere, hvor fokus er at skabe  
a. Synlighed af vores trænere. 

i. Der vil altid være trænere i klubben på tirsdage og torsdage mellem kl. 14.30 til kl. 
19.00 og hver anden lørdag mellem kl. 8.00-10.00 

ii. Der vil stadigvæk være muligt at tilkøbe lektioner på alle andre dage og tidspunkter 
end ovennævnte tidspunkter 

b. Ændringer af rammerne for fællestræning. 
i. Junior træning og nye begynder træning fastholdelse – TBA. 

ii. Fælles træning for medlemmer med golfhandicap ændres pga manglende 
tilslutning. 

c. 9-huls turneringer ECCO Days fastholdes. 
d. Udvikling af kursus-aktiviteter for medlemmer og gæster i samarbejde med vores trænere. 

i. Nye rammer for medlemsgrupper som endnu ikke er klar til at indgå i ”klubber i 
klubben”. 

2) Vi arbejder med at udvikle nye rammer for vores ”kantine” og finde muligheder for at øge vores 
service udbud. 

a. Vi har stadig plads til flere frivillige til at give lidt hjælp, så vi kan løfte vores serviceniveau. 
Tag fat på Bo og/eller Søren, hvis du har tid/lyst til at give en hånd med. 

3) Vi arbejder med at tiltrække eksterne turneringer for medlemmer og gæster 
4) Målrettede salgs- og markedsføringsaktiviteter over udvalgte målgrupper 
5) Galleri Fore har udstillet nye spændende værker i vores klubhus, som løbende vil blive udskiftet 

henover året – enten fordi de er blevet solgt eller fordi der skal præsenteres noget nyt. 
6) Etc. 



For udvikling af disse nye tiltag arbejder vi bl.a. med værktøjet ”Golfspilleren i Centrum”, som hjælper os 
med at finde frem til de rette fokusområder, som medlemmer/gæster efterspørger og deres vurdering 
vores hidtidige indsatser. 
 
Samlet set så forventer jeg at nok når lidt længere end vores budget, men der arbejdes for at nå det og lidt 
held fra ”vejrets side” – så 2023 bliver et fint år! 
 
Golfspillet 
Som i alle de foregående år, så har der også været mange aktiviteter i Samsø Golf Klub – og der har været 
tid til selve golfspillet: 
 

1) Der har været masser af træningstilbud – for nye, begyndere og øvede spillere. 
a. Der er mere end 35 junior spillere i Samsø Golf Klub, der flittigt har trænet. 
b. Fællestræning for medlemmer med handicap har ikke været en succes i 2022. 

i. Tak til Junior-udvalget for at det er lykkedes at virkelig få gang i dette arbejde, og 
selvfølgelig en særlig tak til vores trænere Mette og Jesper. 

2) Der har været spillet golf – Turneringer og private runder 
a. Der har været 4 Ecco Days turneringer – 9 hul turneringer på hverdage – med mange 

deltagere. 
i. Tak for arbejdet med at få disse turneringer i gang. 

b. Der er afholdt ca. 10 forskellige 18-huls-turneringer igennem sæsonen – ligeledes med 
fornuftige deltagerantal. 

i. Tak til arbejdet i turneringsudvalget 
c. Nordic Golfers turnering 
d. Pink Cup turnering og tilhørende indsamling, hvor igen Samsinerne har gjorde en 

fortræffelig indsats igen og indsamlet mere end kr. 42.000 i 2022. Tillykke med resultatet 
og tak for indsatsen med at gøre en forskel! 

e. Der har været afholdt klubmesterskaber 
i. Klubmester – Slagspil 

1. Herre – Jesper Rasmussen 
2. Dame – Mette Kramer 
3. Senior Herre – Thony Hadersland 
4. Veteran Herre – Søren Søgaard 
5. Veteran Dame – Helle Ingerslev 
6. Junior – Anna Bøhm Lindberg 

ii. Klubmester – Hulspil 
1. Herre – Jesper Rasmussen 
2. Senior Herre – Thony Hadersland 
3. Veteran Herre – Søren Søgaard 
4. Veteran Dame – Helle Ingerslev 
5. Junior – Champ Hadersland 
Til lykke til alle. 

f. Så har vi haft diverse turneringshold til at repræsentere Samsø Golf Klub – regionshold for 
senior og veteran samt Herre hold i kvalifikationsrækken under DGU. 

i. Det blev desværre ikke til oprykning for nogen af holdene i år. 
1. Men vores seniorhold vandt deres pulje og spillet kvartfinale mod Randers 

men tabte med den mindste magen 6-5. Randers vandt senere det samlede 
mesterskab. 

ii. Tak for Jeres indsats både for holdledere og spillere. 
g. Hertil kommer klubber i klubben,  



i. hvor jeg ikke lade være med at nævne Samsonerne (herreklubben), hvor der har 
været gennemført et hav af turneringer, spisninger, tur, etc.  

1. Og at vores herreklub er ved at være rigtig stor med flere end 60 
medlemmer og dermed har samme størrelse som mange større 
golfklubber.  

2. Tak for Jeres indsats for at få alt til at lykkedes. 
ii. Og ikke mindst Samsinerne (dameklubben), hvor der også har været løbende 

turneringer. 
1. Tak for Jeres indsats for at få alt til at lykkedes. 

h. Og ikke mindst vores veteraner som troligt møder op og spiller golf hele året – ”I regn & 
slud må veteraner ud”. 

i. Tak for Jeres indsats for at få alle med og skabe den social dimension i klubben. 
3) Der har været rigtige mange gæster og besøg af nye og gamle kendinge.  

 
Så er der lige 2 særlige arrangementer, som prægede billedet i 2022… 
I juni måned var ECCO TOUREN igen på Samsø og turneringen havde i år fået nyt navn – Thomas Bjørn 
Samsø Classic sponsored by Samsø Festivalen – og ikke nok med det så spillede Thomas Bjørn selv med i 
turneringen! Større kan det næsten ikke blive, vel? Og det bliver gentaget igen i 2023. 
Vi forventer en fuld besat turnering med 36 pro-am hold og 72 professionelle golfspillere. Her i blandt flere 
gamle kendinge af de gæstende spillere, som roste vores baneanlæg og vores indsats for at få 
arrangementet gennemført på bedste vis. Stor tak til alle greenkeepere, personale og ikke mindst alle 
frivillige som ydede en kæmpe indsats. 
Og vi glæder os allerede til at få besøg igen d. 7-9 juni i 2023. 
 
Og ikke mindre en 25 dage senere havde vi vores årlige junior-camp med flere end 40 deltagere, mange 
hjælpere – sikken en Camp! Masser af træning, turneringer, konkurrencer, etc. – et kæmpe arbejde, men 
også en super succes. En særlig tak til vores trænere Mette og Jesper og Pia og Anne for gennemførelsen af 
arrangementet. Og en ikke mindst en stor tak til alle de frivillige hjælpere for at kunne få blev gennemført 
på dette niveau. 
 
Der har også en del arbejde i vores øvrige udvalg, som vi endelig ikke må glemme: 

1) Markedsføringsudvalget – Her kan man kun sige at arbejdet virker! 
a. Tak for indsatsen 

2) Sponsorudvalget – her kan jeg konstatere at antallet af sponsoraterne bliver ved med at stige. 
a. Herunder det store arbejde der sker i forbindelse at finde mulige eksterne finansieringer, 

søgning i diverse fonde og puljer. 
b. Tak for indsatsen  

3) Husudvalg og baneudvalg – her er der som sagt sket del aktivitet i året. 
a. Indhentning af alle mulige tilbud for de mange nye tiltag ifbm. vision 2025, , 

Planlægning/afvikling af arbejdsdage igennem sæsonen 
b. Tak for indsatsen og ikke mindst stor tak til alle frivillige som har deltaget i løbet af året. 

4) Kantineudvalg – ”uden mad & drikke du’r helten ikke”! 
a. Stor tak for indsatsen til Bo, Søren og alle frivillige som forsøger at løfte arven efter Helge  

5) Regel & Handicap udvalget 
a. Tak for indsatsen med at afholde regelaftner og holde os alle opdateret med nye regler og 

decisions. 
6) Begynderudvalget for at få alle nye med i Samsø Golfklub 

a. Tak for indsatsen  
 



Ja, der sker meget igennem sæsonen og der er sikkert også noget som ikke er kommet med i denne 
beretning – det vil jeg meget gerne beklage hvis dette skulle være tilfældet! 
 
Så hvis jeg nu slutter på denne måde… 
 
Bestyrelsen vil gerne takke alle medarbejdere for deres indsatser i et meget udfordrende 2022. 
Tak til alle de frivillige for jeres indsatser og opbakning til klubben. 
Tak til alle sponsorer, samarbejdspartnere og Samsø Kommune, for jeres støtte og opbakning til Samsø 
Golfklub. 
 
Og sluttelig vil Jeg gerne sige tak til alle i bestyrelsen for et godt samarbejde, og selvom udefrakommende 
udfordringer ind imellem sagtens kan virke energi-dræbende - så er klubbens fundamentet solidt og vi er 
begyndt på en rejse sammen for en endnu lysere fremtid for Samsø Golf Klub.  
 
Tak for ordet. 
FORE 


